
Hoe ben je op dit idee gekomen?
‘De gemeente Borne organiseerde 
een wedstrijd. Kinderen konden een 
idee insturen over hoe mensen de 
anderhalve meter afstand kunnen 
houden. Ineens schoot mij dit idee 
te binnen. En dat vonden ze zo goed 
dat ik de winnaar ben geworden.’ 

Wat levert jou dat op? 
‘250 euro. Ik mag zelf weten waaraan 
ik het besteed. Misschien koop ik 
een nieuwe laptop.’ 

Wat gebeurt er nu met jouw idee? 
‘Ik houd me niet bezig met de 
techniek, maar heb iemand 
benaderd die veertig armbandjes 
gaat ontwikkelen op kosten van de 
gemeente. Die gaan we testen op 
mijn school. Ik zou het heel gaaf 
vinden als het in Overijssel of heel 
Nederland groot wordt. En over 
heel de wereld? Daar kan ik niet eens 
van dromen, zo vet zou dat zijn.’ 

Anderhalve meter afstand 
houden, is voor veel mensen nog 
knap lastig. Mila (12) uit Borne 
bedacht er iets op. ‘Ik hoop dat 
mijn armbandjes straks in heel 
Nederland gebruikt worden.’ 
Door Judie Jaspers

Mila (12) bedenkt anderhalve-meter-armband

Wat heb je precies bedacht? 
‘Een armbandje dat gaat trillen 
als je dichter dan anderhalve 
meter op iemand staat. Dan 
krijg je een herinnering dat je 
een stapje terug moet doen.’ 

Waarom is dat nodig? 
‘Omdat het heel moeilijk is 
om die afstand te bewaren. 
Ik zie het wel eens als ik een 
boodschapje moet halen. 
Mensen lopen soms vlak langs 
elkaar. Dan denken ze er niet 
aan ofzo, of misschien hebben 
ze er gewoon geen zin in.’ 

‘Bij carbidschieten laat je met het stofje carbid met een 
enorme knal een melkbus ontploffen’, legt José Reinholtd 
van Stichting Carbidschieten Drenthe uit. ‘Dat knallen is ooit 
op oudejaarsdag begonnen om boze geesten te verjagen. 
Inmiddels is het vaste prik bij veel families in Oost- en 
Noord-Nederland.’ Ook Annagien (10) uit het Drentse dorpje 
Wachtum is fan: ‘Elke oudejaarsdag schieten we carbid 
op een weiland. Zo kan ik alle stomme dingen van het 
afgelopen jaar hard wegknallen!’  

Afstand houden 
Annagien leerde het van haar vader: ‘Zelf schiet ik met 
kleine verfblikjes, maar de grote melkbussen laat ik aan 
hem over. Die knallen zo hard! Dat voel je helemaal in je 
buik.’ Heel verstandig, vindt Reinholtd. ‘Carbidschieten 
moet je nooit in je eentje doen, maar altijd samen met 
iemand die weet hoe het moet. Ook is het belangrijk dat 
iedereen afstand houdt van de melkbus, goed materiaal 

heeft en oordopjes draagt.’ Omdat ook carbidschieten 
dus niet zonder gevaren is, zijn er gemeentes 

die erover denken om het dit coronajaar te 
verbieden. ‘Hartstikke zonde, maar begrijpelijk’, 
vindt Reindholtd. ‘Dan moeten we het één jaartje 
overslaan. Daar gaat de traditie gelukkig niet door 

verloren!’  
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Dag vuurwerk afsteken, hallo carbidschieten! 
Door het nieuwe vuurwerkverbod is er ineens 
veel meer interesse in deze oudhollandse 
traditie. Op sommige plekken is het carbid 
zelfs uitverkocht! Maar wat is het eigenlijk? 
En is het niet ook gevaarlijk? 
Door Vera Bosch
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